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Cu Alex Mitriţă la timonă, Universitatea a învins Dinamo la 

Bucureşti în prima etapă a noului sezon. Jucăm astăzi iarăşi în 
#vulcanul nostru drag, împotriva unei alte nou‑promovate, o 
fostă campioană a României. Va fi primul meci pe Oblemenco 
al lui Mitriţă după aproape 5 ani de la cel mai recent, cel în 

care înscria o dublă. Vă aşteptăm alături de noi, alături de el!

2-7 Interviu cu Alex 
Mitriță: „Abia aștept să 
joc iar pe Oblemenco 
și să mă revăd cu 
suporterii noștri“

10-11 Singurul sezon 
în care Universitatea și 
Oțelul s-au interesectat 
în perioada modernă: 
torpila lui Madson pe 
vechiul Oblemenco



Alex, felicitări, ai revenit acasă la meciul 100 în prima ligă, 
într‑o atmosferă incendiară la propriu şi la figurat. Cum te‑ai 
simţit pe teren, prin ce emoţii ai trecut de‑a lungul partidei? 

Vă mulţumesc, sunt foarte bucuros că m‑am întors acasă şi că 
am ajuns şi la această bornă. Să îmbrac tricoul acestei echipe 

„Sunt într‑o formă 
fizică şi mentală 
excelentă, 
dar aceasta 
nu ar fi posibilă 
fără colegii mei 
şi fără suporteri“

MITRIŢA˘ :

ALEXANDRU MITRIŢĂ s-a întors schimbat în bine din lungile sale 
călătorii profesionale. Talentul şi tehnica încântătoare sunt încă acolo, 
însă pare să fi căpătat în plus multă maturitate şi mult echilibru. 
Alex vorbeşte deja ca un lider, dar ca un lider din aceia buni, care se 
pune la acelaşi nivel cu colegii şi vrea să muncească şi să se sacrifice 
pentru ei. În rest, rămâne acelaşi băiat familist şi sufletist, calităţi fără 
de care un fotbalist atât de special ca el probabil ar fi fost imposibil 
de readus în România. Doamnelor şi domnilor, vă invităm la o 
discuţie mai pe îndelete cu micul magician al Ştiinţei.



a fost şi este un lucru foarte special pentru mine. Emoţiile, la 
Ştiinţa mai ales, sunt mereu, poate mai multe înainte şi după 
meciuri decât în timpul lor. În timpul meciului simţim presi‑
une şi ne ambiţionăm, e o altfel de stare, iar cu Dinamo ne‑am 
bucurat cu toţii că după pauză am reuşit să facem un meci mult 
mai bun.

Pare că eşti mai legat de locurile natale decât alţi fotbalişti. 
Care sunt, mai exact, motivele pentru care te simţi atât de bine 
la Craiova şi în Oltenia, în general?

Este foarte simplu: aici m‑am născut, aici mă simt acasă. Şi ora‑
şul, şi echipa, şi stadionul, toate înseamnă enorm pentru mine 
şi de aceea mă dăruiesc 100% când joc cu leul pe piept.

Ai „împlinit“ suta de meciuri în prima ligă. Dacă ar fi să te 
gândeşti repede la meciul tău preferat dintre acestea o sută, 
care ar fi acela şi de ce?

Toate au fost meciuri frumoase pentru că, aşa cum vă spuneam, 
mereu e ceva special să joc pentru această echipă. Dacă ar fi să 
aleg unul, aş zice că finala contra celor de la Hermannstadt. Am 
reuşit să câştigăm primul trofeu pentru Universitatea după foarte 
mulţi ani, iar atmosfera de pe stadion, chiar dacă s‑a jucat la Bucu‑
reşti, a fost incredibilă.

Ai jucat fotbal pe trei continente diferite, în cel puţin trei cul‑
turi diferite. Care sunt diferenţele care te‑au uimit cel mai mult 
între fotbalul european şi cel american, respectiv cel arab?

(zâmbeşte) Mda, ţinând cont că‑s atât de ataşat de locurile natale, 
şi pentru mine a fost o mare surpriză să ajung să joc în colţuri 
aşa îndepărtate ale lumii. Fotbalul nu aş zice că e atât de diferit, 
însă culturile diferite m‑au impresionat fiecare în parte şi cred că 
am avut multe de învăţat în primul rând ca om.



Cel mai impresionant, la jocul cu Dinamo, a fost că în ulti‑
mele 30 de minute a părut că eşti singur pe teren. Ce a dus la 
acest final excelent de meci al tău, o formă fizică bună, o stare 
de spirit bună, suportul galeriei noastre sau poate toate la un 
loc?

Da, sunt într‑o formă foarte bună fizică, dar mai ales sunt într‑o 
formă mentală foarte bună. Aşa cum vă spuneam, simt că am 
învăţat multe în anii petrecuţi departe de casă şi că m‑am întors 
un fotbalist mai matur, mai capabil să fac faţă presiunii şi să îmi 
aleg bine momentele din timpul meciurilor. Dar nu‑mi place să 
vorbim atât la singular şi despre mine, pentru că suntem un tot: 
echipa întreagă şi fanii. Fără colegii mei şi fără suporteri nu aş fi 
nici eu în această formă bună. 

Cum e să faci din nou banda cu Nicuşor Bancu? Crezi că împre‑
ună alcătuiţi cea mai bună bandă stângă din România? 

În primul rând sunt foarte fericit pentru el şi pentru echipă că 
şi‑a revenit după o nouă accidentare lungă. E adevărat, ne ştim 



de foarte mult timp şi ne înţelegem foarte bine şi în afara terenu‑
lui, nu doar pe el, ceea ce este chiar şi mai important. Prefer să 
nu vorbesc eu dacă suntem sau nu cea mai bună bandă din Româ‑
nia, mai bine o demonstrăm pe teren şi gata!

Îţi mai aminteşti ultimul tău meci pe Oblemenco? A fost un 
Universitatea – Gaz Metan, ultimul meci al anului 2018, câş‑
tigat de noi cu 2‑0, cu tine marcator al ambelor goluri. Cu ce 
sentimente aştepţi o nouă partidă pe „vulcanul“ nostru drag? 

(vocea îi tremură puţin de emoţie) Bineînţeles că mi‑l amintesc, 
îmi amintesc toate meciurile jucate în tricoul Ştiinţei, în special 
pe cele de acasă. La fel de special va fi şi cel din această seară, 



pentru mine cu un plus că va fi primul acasă după atâta vreme. 
Abia aştept şi abia îi aştept şi pe suporteri, în tribune.

Primul meci al toamnei pentru noi va fi un nou derby de foc 
în Bucureşti, cu FCSB pe Arena Naţională. Crezi că FCSB‑ul 
este principala noastră rivală, în acest an? Cât de dificilă va 
fi partida?

N‑aş spune neapărat că e principala noastră rivală. Da, este 
o echipă foarte bună cu un joc foarte bun, dar noi privim drept 
potenţiale rivale toate adversarele. Rămâne de văzut care dintre 
ele se va bate acolo sus, se pot întâmpla multe. Important pentru 
noi este să facem rezultate mai bune cu echipele de top, pentru că 
pe vremea când eram eu aici sufeream la acest capitol, meciurile 
cu rivalele, mai ales cu acelea mai bine cotate. Aş zice că acum 
am depăşit aceste complexe şi că e obligatoriu să o arătăm şi în 
timpul meciurilor.



Ştim că ai avut o relaţie specială cu alt „prinţ“ alintat al Olte‑
niei, marele Ilie Balaci. În derby‑ul cu Dinamo, ai jucat în 
premieră alături de nepotul acestuia, Atanas Trică. Care este 
relaţia ta cu Ati şi am fi curioşi dacă i‑ai dat sau dacă vrei să‑i 
dai acum vreun sfat pe care ţi‑ar fi plăcut să‑l primeşti şi tu, la 
vârsta lui.

Am o relaţie foarte bună cu toţi colegii mei, inclusiv cu Ati. 
M‑am bucurat mult pentru el că a început ca titular în derby şi 
cred că s‑a văzut şi de pe stadion sau de la televizor că a depus 
foarte mult efort, a alergat mult şi îl felicit pentru asta. E un băiat 
talentat, iar eu pot doar să‑i spun să muncească la fel de mult şi 
să aibă răbdare, pentru că rezultatele vor veni sigur. Pentru un 
vârf de atac e foarte importantă starea de spirit, echilibrul men‑
tal, pentru că mereu pe ei e o presiune mare să marcheze meci 
de meci. Despre Ilie Balaci ce pot să mai spun… E o mare tristeţe 
pentru mine că nu e încă aici, să ne vadă jucând împreună pen‑
tru prima oară.

Cum ţi‑ai petrecut timpul liber după meciul cu Dinamo, cum 
obişnuieşti să te relaxezi când ajungi acasă sau alături de fami‑
lie, după un meci sau un antrenament dificil?

Ca de obicei, după fiecare meci şi după fiecare antrenament mă 
duc acasă şi petrec timp cu familia. Ei sunt cei mai importanţi 
pentru mine şi vreau să fiu zilnic cât mai aproape de ei. 

Îţi mulţumim şi te rugăm să le transmiţi un mesaj suporteri‑
lor care vor citi acest interviu înaintea partidei cu Oţelul.

Sunt foarte bucuros că o să vă revăd pe toţi şi sper să veniţi să 
ne susţineţi în număr cât mai mare. Mi‑e dor de voi şi de un Oble‑
menco plin şi zgomotos!



Ş T I I N Ţ A  L A  Z I

Echipament şi programe 
noi pentru suporteri 
şi discuţiile despre 
„modelul Napoli“

• La partida cu Dinamo, fanii au putut vedea pe viu ECHIPAMEN‑
TUL PENTRU ACEST SEZON al Universităţii. Prin design‑ul lui 
inedit, acesta a născut multe comentarii şi interes, şi aminteşte 
întrucâtva de kit‑ul din sezonul 2017‑2018. Atunci, cu o stili‑
zare a coloanei infinitului pe piept şi tot cu Mitriţă în formă 
maximă, Craiova reuşea cucerirea unui nou trofeu important, 
după o pauză de 25 de ani. Design‑ul cu două nuanţe ale aceleiaşi 



culori pe tricoul de joc este un model Puma de ultimă genera‑
ţie. Echipamente similare vor purta, în acest sezon, Manches‑
ter City, Olympique Marseille, Stockport County, Slavia Praga 
sau Borussia Dortmund.

• ŞTEFAN BAIARAM şi ELVIR KOLJIC sunt singurele absenţe din 
lotul Ştiinţei pentru meciul din această seară. Dacă pe Koljic 
îl va ţine departe de gazon circa o lună o ciupitură de menisc, 
Baiaram nu este refăcut complet după o accidentare mai veche 
şi, deşi se antrenează normal, nu va fi forţat în meciul cu Oţe‑
lul. Cu Baiaram menajat în continuare, este de aşteptat ca „Ati“ 
Trică să înceapă din nou ca titular în centrul atacului, pentru a 
doua oară consecutiv, pe poziţia jucătorului under 21.

• O nouă ofertă pentru suporteri: ŞTIINŢA EARLY BOOKING. 10 
dintre cei mai norocoşi suporteri care şi‑au achiziţionat din 
timp biletele pentru meciul de astă‑seară vor face un tur inedit 
de stadion cu 3 ore înainte de primul fluier. Acesta va include o 
prezentare a vestiarelor celor două echipe, a lojelor, a băncilor 
de rezerve şi sălii de conferinţe şi, desigur, a tunelului de acces 
pe gazon şi a terenului de joc.

• La partida cu Oţelul va continua şi programul PLAYER ESCORT, 
updatat cu noile echipamente Puma ale Ştiinţei. Ca de obicei, 
copiii pot să intre pe gazon alături de fotbaliştii celor două 
echipe, în minutele de dinaintea fluierului de start. Pe lângă 
experienţa de neuitat de a păşi pe Oblemenco înaintea unui meci 
important, de mână cu Mitriţă & Compania, aceştia primesc, 
în preţul de 680 de lei al pachetului, un echipament complet de 
joc al Universităţii şi trei bilete la tribuna I.

• MODELUL NAPOLI: la conferinţa de presă premergătoare partidei 
cu Galaţiul, Eugen Neagoe şi‑a rostit visul pentru acest sezon: 
un titlu după 33 de ani de „secetă“. Ar fi o perioadă de aşteptare 
identică cu aceea a fanilor Napoli, care a câştigat penultimul 
titlu în sezonul 1989‑1990, iar pe ultimul în sezonul trecut.



UNIVERSITATEA – OŢELUL ÎN CIFRE

Restart de derby 
tradiţional 
de provincie

• De la revenirea Universităţii în fotbalul românesc, în 2013, cele 
două echipe au apucat să se intersecteze într‑un singur sezon, 
Liga I 2014‑2015. Cu Cârţu şi Săndoi pe bancă, Universitatea 
câştiga ambele partide din campionat cu scor identic, 1‑0, prin 
golurile marcate de Madson, pe teren propriu, respectiv Bawab. 
Torpila lui Madson de la circa 30 de metri din acel meci cu Galaţi 
din 15 septembrie 2014 este una dintre ultimele amintiri de 
neuitat pe care le avem de pe vechiul stadion Ion Oblemenco.

• În acel singur sezon în care au participat împreună la competi‑
ţie, Universitatea a terminat pe un onorabil loc 5, în primul său 



an de Liga I. De partea cealaltă, Oţelul a terminat penultima şi a 
retrogradat, iar în sezonul următor a intrat oficial în faliment, 
după ce au terminat pe ultimul loc şi în liga secundă, măcinaţi 
de probleme financiare şi exclusiv cu juniorii pe teren.

• Dacă ne uităm pe cifrele de pe Transfermarkt.com, Universitatea 
este favorită clară în partida din această seară. Valoarea medie 
a jucătorilor Ştiinţei este de 6 ori mai ridicată, vârsta medie a 
lotului nostru cu 2 ani mai mică, iar Craiova dă 14 jucători la 
loturile naţionale ale ţărilor lor, faţă de doar unul Oţelul. 

• Cel mai bine cotat fotbalist din lotul nostru rămâne Andrei Ivan,  
cu o valoare estimată de 2,5 milioane de euro. La adversari, cel 
mai valoros e marcatorul din egalul cu UTA din prima etapă, Ale‑
xandru Pop, cotat la 350.000 de euro. Pop are de altfel o poveste 
spectaculoasă de viaţă: acesta s‑a născut în capitala Argentinei, 
Buenos Aires, unde a şi locuit în primii doi ani de viaţă. Pe fon‑
dul problemelor economice ale ţării adoptive, însă, părinţii săi 
aveau să se întoarcă în România, iar Pop a început fotbalul la 
juniorii lui CFR Cluj.

• Obişnuiţi ai primei ligi româneşti, antrenorii celor două echipe 
s‑au întâlnit deja de 6 ori. Dorinel Munteanu conduce în due‑
lurile directe cu Eugen Neagoe, cu 3 victorii, 2 egaluri şi o sin‑
gură înfrângere. Munteanu stă mai prost în meciurile pe care 
echipele sale le‑au disputat contra Universităţii, cu o înfrângere 
şi un egal.

• Puţini îşi mai amintesc că între cele două echipe au avut loc şi 
patru schimburi de jucători. Vorbim despre prima vară de la 
revenirea Ştiinţei în fotbalul din România, când echipa noas‑
tră a semnat cu patru foşti fotbalişti ai Oţelului: Marian Cârjă, 
Zoran Ljubinkovic, Marian Pop şi Ousmane Gueye. Dintre cei 
patru, doar primii doi au prins şi meciuri în tricoul Universi‑
tăţii, în special Ljubinkovic, care are 27 de meciuri cu leul pe 
piept, un gol şi un assist.



Adversarii la zi  Oţelul

E tot el, e Dorinel

• Î�n sezonul 2010‑2011 Oţ�elul a obţ�inuţ singurele sale ţrofee majore: 
un ţiţlu de campioană s� i ulţerior o supercupă, ambele cu Dorinel 
Munţeanu la cârmă. Paţru ani mai ţârziu, echipa a reţrogradaţ s� i a 
inţraţ oficial î�n falimenţ î�n 2016. Îmediaţ după declararea falimenţu‑
lui, suporţerii au făcuţ o asociaţ�ie (ASC Oţ�elul), pe care au î�nscris‑o î�n 
liga a paţra. Echipa a promovaţ î�n Liga ÎÎÎ î�ncă din primul an s� i ime‑
diaţ după promovare a obţ�inuţ sţema s� i palmaresul clubului mamă.  
După ce Oţ�elul a pierduţ barajul de promovare î�n Liga ÎÎ dispuţaţ cu 
Dacia Brăila, î�n vara lui 2021, Dorinel Munţeanu a reveniţ pe bancă 
s� i a reus�iţ două promovări consecuţive. 

• Acţualmenţe, conducerea Galaţ�iului mărţurises�ţe deschis că sunţ o 
echipă cu un bugeţ foarţe mic raporţaţ la compeţiţoare, asiguraţ î�n 
primul rând de Consiliul Local. Î�n ciuda banilor puţ�ini, Galaţ�iul a adus 
13 foţbalis�ţi î�n aceasţă vară, ţoţ�i î�nsă liberi de conţracţ s� i fără nume 



sonore. Cele mai inţeresanţe veniri ar fi cele ale lui Alexandru Pop 
s� i S� ţefan Bodis�ţeanu, amândoi cu presţaţ�ii bune î�n sezonul ţrecuţ de 
Liga ÎÎ, la Unirea Dej, respecţiv Sţeaua Bucures�ţi. Un alţ nume cunos‑
cuţ al Oţ�elului ar fi veţeranul Kehinde Faţai (33 ani), vârful de aţac 
care s‑a afirmaţ la Asţra Giurgiu. Acesţa a semnaţ î�n iarna ţrecuţă cu 
Oţ�elul, dar a î�nscris doar de 3 ori de la revenirea î�n România. 

• Oţ�elul a arăţaţ bine î�n prima eţapă de campionaţ, cu UTA, iar majo‑
riţaţea oamenilor de foţbal, inclusiv adversarii din Arad, au căzuţ de 
acord că echipa lui Munţeanu meriţa să câs�ţige. Au raţaţ de alţfel s� i 
un penalţy î�n minuţul 76, dar au jucaţ ofensiv s� i mai ales î�n faţ�a unui 
sţadion aproape plin s� i fierbinţe.

• Dorinel Munţeanu pare să prefere un sisţem clasic 4‑3‑3, cu doi inţeri 
s� i cu veţeranul Îonuţ� Neagu „puncţ fix“ î�n faţ�a apărării. La aproape 34 
de ani, Neagu esţe produs al Oţ�elului Galaţ�i s� i a jucaţ s� i două sezoane 
la FCSB, după falimenţul clubului unde s‑a formaţ. Asţfel, acesţa reu‑
s�es�ţe să aibă un palmares excelenţ, pe lângă cele două selecţ�ii la Naţ�i‑
onală î�nţr‑un ţurneu amical: e de ţrei ori campion al României s� i mai 
deţ�ine o Cupă a României, o Supercupă s� i o Cupă a Ligii. 

• Alexandru Pop a vorbiţ foarţe frumos despre Universiţaţea s� i supor‑
ţerii ei, î�nţr‑o declaraţ�ie făcuţă î�nainţea parţidei penţru Oţ�elul TV: 
„Ne as�ţeapţă un meci foarţe greu, cu o echipă foarţe bună, cu jucă‑
ţori care joacă de mulţ ţimp î�mpreună. Penţru noi ţoţ�i e o provocare 
să jucăm la Craiova, vrem să ţragem de noi câţ de mulţ puţem ca să 
ne î�nţoarcem de acolo cu puncţ sau puncţe. Spun asţa penţru că con‑
ţează foarţe mulţ că ei sunţ o echipă cu mulţ�i suporţeri. Orice jucăţor 
se simţe foţbalisţ când joacă cu 10‑15 mii de oameni î�n spaţe, e un 
senţimenţ aparţe.“



AMINTIREA SĂPTĂMÂNII:  25 IULIE 2014

Renaștem oficial 
pe prima scenă

Acum 9 ani fără o zi, pe vechiul sţadion Oblemenco, 13.000 de 
oameni asisţau din ţribune la primul meci î�n Liga Î al Universiţăţ�ii 
renăscuţe. Loviţura de î�ncepere e daţă de Nicolae Negrilă, care cu 
două zile î�nainţe î�mplinise 60 de ani. A fosţ un derby olţenesc cu un 
adversar care ţocmai î�s� i ţrăise perioada de glorie maximă, jucând î�n 
grupele cupei UEFA î�n sezonul precedenţ: Pandurii Târgu Jiu. Prinţre 
ţiţularii S� ţiinţ�ei se regăseau doi foţbalis�ţi care asţăzi sunţ lei veţerani 
s� i lideri ai vesţiarului Craiovei:  Nicus�or Bancu s� i Alexandru Maţeiu. 

Curelea raţează două ocazii mari î�n prima repriză, serviţ de Fer‑
felea, apoi de Bancu. La oaspeţ�i, cel mai periculos esţe un jucăţor 
aflaţ de asemenea î�n vârf de formă s� i carieră: Dan Nisţor. Chiar Nis‑
ţor sţă la baza deschiderii scorului, când s�uţul lui î�n forţ�ă e respins 



gres� iţ de Brac, iar Shalaj marchează, cu mai puţ�in de 20 de minuţe 
rămase de jucaţ. Urmează o nouă raţare urias�ă a lui Curelea, dar s� i 
golul egalizaţor al aceluias� i aţacanţ, un cap de efecţ, la cenţrarea cui 
credeţ�i? Exacţ, a fosţ Nicus�or Bancu. 

9 ani mai ţârziu, Pandurii nu mai exisţă, dar Universiţaţea e î�n 
plină ţuraţ�ie, după ce ţocmai a obţ�inuţ s� i oficial palmaresul isţoric. 
Pe un Oblemenco nou s� i care î�n vara lui 2014 puţea părea doar un 
vis science ficţion, Nicus�or Bancu va conduce iarăs�i S� ţiinţ�a din ţeren, 
căpitan penţru al cincilea sezon la rând. Nicu preluase banderola la 
final de 2018 chiar de la Alex Miţriţ�ă, î�nţre ţimp reveniţ acasă. Ne 
vedem cu ţoţ�ii as�a cum ne ţoţ vedem, de 10 ani î�ncoace: la sţadion.

PA R T E N E R I  U N I V E R S I TAT E A  C R A I O V A


